

. النشرة اليووية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

18 نيسان (ابريل) 2023 نشرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

China's Economy Grows 4.5% Exceeding Expectations

China's economy grew higher than expected in the first quarter by 4.5 percent year-onyear, supported by policymakers' move to boost growth after lifting strict COVID-19 restrictions in December.

Reuters had forecast GDP growth to accelerate to 4 percent year-on-year from 2.9 percent in the fourth quarter.

On a quarterly basis, data from the National

Bureau of Statistics showed GDP growth of 2.2 percent in the January-March period.

After falling far behind last year's targets, the government set a modest economic growth target for this year at around 5 percent.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

In numbers.. How did Emirati investments in Egypt

Data from the Central Agency for Public Mobilization and Statistics (CAPMAS) in Egypt revealed a significant jump in the value of UAE investments in Egypt during the recent period. This comes in light of the Egyptian government's moves to boost foreign investments in the Egyptian market to contain the dollar shortage crisis.

The value of UAE investments in Egypt recorded about \$ 5.7 billion during the fiscal

year 2021/2022, compared to \$ 1.4 billion during the fiscal year 2020/2021, an increase of 300.8 percent. On the other hand, the value of remittances of Egyptians working in the UAE amounted to about \$ 3.5 billion during the fiscal year 2020/2021 compared to \$ 3.4 billion during the fiscal year 2019 -2020, an increase of 1.4 percent. While the value of remittances of Emiratis working in Egypt amounted to about \$ 39.1 million during the fiscal year 2020/2021 compared to\$ 41 million during the fiscal year 2019/2020, a decrease of 4.6 percent.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

نوو اقتصاد الصين 4.5% وتجاوزاً التوقعات

سجّل الاقتصاد الصيني نموا بأعلى من المتوقع في الربع الأول بلغ 4.5 في المئة على أساس سنوى، بدعم من تحرك صانعي السياسات لتعزيز النمو بعد إلغاء القيود الصارمة لمكافحة كو فيد19- في ديسمبر /كانون الأول. وكانت توقعت "رويترز" أن تتسارع وتيرة نمو الناتج المحلى الإجمالي إلى 4 في المئة على أساس سنوي مقابل 2.9 في المئة في الربع الرابع.

وعلى أساس فصلى، أظهرت البيانات الصادرة عن

المكتب الوطني للإحصاء نمو الناتج المحلي الإجمالي 2.2 في المئة في الفترة من يناير/كانون الثاني إلى مارس/آذار.

وحددت الحكومة هدفا متواضعا للنمو الاقتصادي لهذا العام عند نحو 5 في المئة، بعد التخلف بهامش كبير عن مستهدفات العام الماضي.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

النُرقامِ.. كيف تطورت الاستثمارات الإماراتية في مصر؟

كشفت بيانات الجهاز المركزى للتعبئة العامة والإحصاء في مصر ، عن قفزة كبيرة بقيمة الاستثمارات الإماراتية في مصر خلال الفترة الأخيرة. يأتي ذلك في ظل تحركات الحكومة المصرية لتعزيز الاستثمارات الأجنبية في السوق المصرى لاحتواء أزمة شح الدولار.

وسجلت قيمة الاستثمارات الإماراتية في مصر نحو 5.7 مليار دولار خلال العام المالي 2021/ 2022 ، مقابل 1.4 مليار دولار خلال عام 2020/2021 بنسبة

ارتفاع قدر ها 300.8 في المئة. في المقابل بلغت قيمة تحويلات المصريين العاملين في الإمارات نحو 3.5 مليار دولار خلال العام المالي 2020/2021 مقابل 3.4 مليار دولار خلال العام المالي 2019 2020- ، أي بنسبة ارتفاع قدرها 1.4 في المئة، بينما بلغت قيمة تحويلات الإماراتيين العاملين في مصر نحو 39.1 مليون دولار خلال العام المالي 2020/2021 مقابل41 مليون دولار خلال العام المالي 2019/2020 بنسبة انخفاض بلغت 4.6 في المئة.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)



📕 صندوق النقد: هيزانية السعودية ستستفيد من خفض إنتاج النفط IMF: Saudi Budget Will Benefit from Oil Production Cuts

The International Monetary Fund (IMF) expects Saudi Arabia's budget to achieve an increase in revenues after the recent oil production cut in Saudi Arabia within the "OPEC+" alliance, benefiting from the increase in oil prices, as spending remains under control.

The IMF mission chief to Saudi Arabia, Amin Mati, explained, "The impact of the Kingdom's oil production cuts on the

budget and external position is positive according to the IMF's expectations, as the impact of the rise in the oil price will offset the loss that may result from the production cuts".

Oil prices rebounded after the banking crisis swept through markets, pushing futures to a 15-month low in mid-March. Global benchmark Brent crude settled above \$85 a barrel in April, following the unexpected decision by the OPEC+ alliance to cut output by more than one million barrels per day starting next

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



توقع صندوق النقد الدولي أن تحقق ميزانية السعودية زيادة في الإيرادات بعد خفض إنتاج النفط الأخير في السعودية ضمن تحالف "أوبك+"، مستفيدة من زيادة أسعار النفط، في ظل بقاء الإنفاق تحت السيطرة.

وأوضح رئيس بعثة صندوق النقد الدولي إلى المملكة العربية السعودية، أمين ماتى، أنّ "تأثير خفض المملكة إنتاج النفط على الميزانية والموقف الخارجي إيجابي وفقاً لتوقعات الصندوق، نظراً لأن تأثير ارتفاع سعر

النفط سيعوض الخسارة التي قد تنتج عن خفض الإنتاج".

وانتعشت أسعار النفط بعد الأزمة المصرفية التي اجتاحت الأسواق ودفعت العقود الآجلة إلى أدنى مستوى لها في 15 شهرا في منتصف مارس. واستقر خام برنت القياسي العالمي فوق 85 دولارا للبرميل في أبريل، بعد القرار غير المتوقع من تحالف "أوبك+" بخفض الإنتاج أكثر من مليون برميل يومياً بدءًا من الشهر المقبل.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

Russia Returns Fourth in the World in "International Reserves"

Russia has regained fourth place in the world in terms of international reserves, according to calculations by the "Russian News Agency RIA Novosti", based on data issued by central banks around the world.

China, Switzerland, and France saw the largest drawdowns of reserves at the end of winter, at \$56.6 billion, \$31.9 billion, and \$24.3 billion, respectively.

The top 10 countries in terms of international

reserves included: Saudi Arabia with \$452.6 billion, Hong Kong with \$429.1 billion, South Korea with \$425.3 billion, and Brazil with reserves of \$322.8 billion. Singapore was a newcomer to the Big 10 list, with assets worth \$294.1 billion, replacing Germany in 10th place.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

US strategic Oil Reserves fell to Their Lowest Levels in 40 Years

U.S. Department of Energy data showed crude oil stored in the U.S. Strategic Petroleum Reserve fell 1.58 million barrels to its lowest level in nearly 40 years, due to the sale of oil from emergency stockpiles under authorization.

Inventories in the Strategic Petroleum Reserve fell to 368 million barrels in the week ended April 14, the lowest level since October 1983, according to data from the

Department of Energy and the Energy Information Administration. President Joe Biden's administration sold 26 million barrels of crude from the reserve this year, under a mandate to draw from Congress in previous years.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

Reserves of UAE Banks are around 438.6 Billion Dirhams

The total capital and reserves of banks operating in the UAE increased on an annual basis by AED 34.3 billion or 8.5 percent to reach AED 438.6 billion at the end of January, compared to AED 404.3 billion at the end of January 2022.

According to the UAE Central Bank, the capital and reserves of banks increased on a monthly basis by 2.07 percent, or the equivalent of 8.9 billion dirhams, compared

to 429.7 billion dirhams during December 2022. According to the central bank, the capital and reserves of banks do not include loans, secondary deposits, but include profits for the current year. According to the CBE, national banks accounted for about 86.5 percent of the total capital and reserves of banks operating in the country, with their value reaching 379.3 billion dirhams at the end of last January, an increase on an annual basis by about 29.1 billion dirhams, or 8.31 percent, compared to about 350.2 billion dirhams during January 2022.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

روسيا تعود الرابعة عالهياً في "الاحتياطات الدولية"

استعادت روسيا المركز الرابع على مستوى العالم من حيث الاحتياطات الدولية، وفقاً لحسابات أجرتها وكالة «ريا نوفوستي الروسية للأنباء»، مستندة في ذلك إلى بيانات صادرة عن البنوك المركزية حول العالم.

وشهدت الصين وسويسرا وفرنسا أكبر عمليات سحب للاحتياطات بنهاية الشتاء، بواقع 56.6 مليار دولار، و 31.9 مليار دولار، و 24.3 مليار دولار، على التوالي. وضمّت الدول الـ10 الكبرى من حيث الاحتياطات

الدولية: السعودية بمبلغ 452.6 مليار دولار، وهونغ كونغ 429.1 مليار دولار، وكوريا الجنوبية 425.3 مليار دولار، والبرازيل باحتياطات بلغت 322.8 مليار دو لار وكانت سنغافورة الوافد الجديد إلى قائمة الـ10 الكبار، بأصول بلغت قيمتها 1.294 مليار دو لار، لتحل محل ألمانيا في المركز العاشر.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

تراجع احتياطى النفط الاستراتيجي الأوريكي لأدنى وستوياته ونذ اماد 40

أظهرت بيانات وزارة الطاقة الأمريكية انخفاض النفط الخام المخزّن في الاحتياطي البترولي الاستراتيجي للولايات المتحدة 1.58 مليون برميل إلى أدنى مستوياته منذ نحو 40 عاماً، بسبب بيع نفط من مخزون الطوارئ بموجب تفويض.

. وانخفضت المخزونات في الاحتياطي البترولي الاستراتيجي إلى 368 مليون برميل في الأسبوع المنتهي في 14 أبريل/ نيسان، وهو أدنى مستوى منذ أكتوبر/ تشرين الأول 1983، وفقاً لبيانات وزارة الطاقة وإدارة معلومات الطاقة.

وباعت إدارة الرئيس جو بايدن 26 مليون برميل من الخام من الاحتياطي هذا العام، وذلك بموجب تفويض بالسحب من الكونجرس في السنوات السابقة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

احتياطات البنوك الإهاراتية بحدود 438.6 هليار درهو

ارتفع إجمالي رأس مال واحتياطيات البنوك العاملة في الإمارات على أساس سنوى بنحو 34.3 مليار درهم أو 8.5 في المئة ليصل إلى 438.6 مليار درهم نهاية يناير الماضى، مقارنة بنحو 404.3 مليار در هم نهاية ىنابر 2022.

وبحسب مصرف الإمارات المركزي فقد زاد رأسمال واحتياطات البنوك على أساس شهري بنسبة 2.07 في المئة أو ما يعادل 8.9 مليار در هم مقابل 429.7 مليار

در هم خلال ديسمبر 2022. ووفق المصرف المركزي فإنّ رأسمال واحتياطات البنوك لا تشمل القروض، الودائع الثانوية، لكنها تتضمن أرباح السنة الحالية. وبحسب المركزي، استحوذت البنوك الوطنية على نحو 86.5 في المئة من إجمالي رأسمال واحتياطات البنوك العاملة في الدولة مع وصول قيمتها إلى 379.3 مليار در هم نهاية يناير الماضي، بزيادة على أساس سنوي بنحو 29.1 مليار درهم أو ما نسبته 8.31 في المئة، مقابل نحو 350.2 مليار درهم خلال

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)





Samsung Ignites Conflict between "Google" and "Microsoft"

Samsung is looking at changing its default search engine from Google to Microsoft's "Bing" for its smartphone lineup, which affected shares of Alphabet (Google's parent company), falling more than 3.5 percent following a report from the New York Times, and the report also pushed Microsoft shares up about 1 percent.

Alphabet pays billions of dollars to maintain Google's default search status on mobile

phones. Alphabet also pays billions of dollars each year to phone manufacturers, including \$20 billion a year for Apple, to serve as the default search engine. In return, the search company makes billions of dollars in advertising, which has long been Google's hub for profit.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

Brazilian Exports to Arab Countries Increased by 14 percent

Arab Brazilian trade (exports and imports) reached \$7.18 billion in the first quarter of 2023, compared to \$6.59 billion, a growth of 8.9 percent.

The Arab Brazilian Chamber of Commerce revealed that the volume of Brazilian exports to Arab countries in the first quarter of this year increased by 14 percent with a total value of \$ 4.42 billion, compared to \$ 3.87 billion during the same period last year.

Brazil's imports from Arab countries jumped 1.7 percent to \$2.76 billion in the first quarter of this year, compared to \$2.72 billion during the same period last year.

The significant growth in the volume of exports and imports of goods and services between Brazil and the Arab world in the first quarter of this year confirms the expansion of strong trade relations between the two sides.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

Rate of Inflation in the Sultanate of Oman... is Declining

The consumer price inflation rate in the Sultanate of Oman during March 2023 was about 1.58 percent, compared to 1.93 percent in February, up from 1.89 percent in January. According to the monthly survey of consumer prices issued by the National Center for Statistics and Information, the prices of the main commodity groups increased in March 2023. Namely the group of food and non-alcoholic beverages by 4.08

percent, the group of furniture, fixtures, and household equipment and regular home maintenance by 3.81 percent, and the group of restaurants and hotels by 3.75 percent. Culture and entertainment group 2.28 percent, miscellaneous goods and services group 1.73 percent, health group 1.23 percent, clothing and footwear group 0.70 percent, transport group 0.32 percent, education group 0.05 percent, and housing, water, electricity, gas, and other fuels group 0.03 percent.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

ساهسونج تشعل الصراع بين "جوجل" و "وايكروسوفت"

تبحث شركة سامسونج في تغيير محرك البحث الافتراضي الخاص بها من جوجل إلى "بينغ" من مايكروسوفت لتشكيلة الهواتف الذكية الخاصة بها، مما أثر ذلك في أسهم ألفابيت (الشركة الأم لجوجل)، لتتراجع الأسهم بأكثر من 3.5 في المئة على إثر تقرير من صحيفة "نيويورك تايمز"، كما دفع التقرير أسهم مايكروسوفت إلى الارتفاع بنحو 1 في المئة.

وتدفع ألفابيت مليارات الدولارات للحفاظ على حالة البحث

الافتراضية من جوجل على الهواتف المحمولة. كما تدفع ألفابيت مليارات الدولارات كل عام لشركات تصنيع الهواتف، بما في ذلك 20 مليار دولار سنوياً لشركة "آبل"، لتكون بمثابة محرك البحث الافتراضي. في المقابل، تجني شركة البحث ما قيمته مليارات الدولارات من الإعلانات، والتي لطالما كانت مركزاً لربح جوجل.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

ارتفاع الصادرات البرازيلية للدول العربية $14\,$ في المئة lacksquare

بلغت التجارة العربية البرازيلية (صادرات وواردات) 7.18 مليار دولار في الربع الأول 2023، مقارنة بـ 6.59 مليار دولار، أي بنمو 8.9 في المئة.

وكشفت الغرفة التجارية العربية البرازيلية عن ارتفاع حجم الصادرات البرازيلية إلى الدول العربية في الربع الأول من العام الجاري بنسبة 14 في المئة بقيمة إجمالية قدرها 4.42 مليار دولار مقارنة بـ 3.87 مليار دولار خلال ذات الفترة من العام الماضي. كما حققت واردات البرازيل من الدول العربية قفزة بنسبة 1.7 في المئة لتصل

قيمتها إلى 2.76 مليار دولار في الربع الأول من العام الجاري، مقابل 2.72 مليار دولار خلال نفس الفترة من العام الماضي.

ويؤكِّد نمو حجم الصادرات والواردات من السلع والخدمات بين البرازيل والعالم العربي بشكل ملحوظ في الربع الأول من العام الجاري، توسع العلاقات التجارية القوية بين الجانبين.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

📕 وعدل التضخر في سلطنة عُوان.. يتراجع

بلغ معدل التضخم لأسعار المستهلكين في سلطنة غمان خلال شهر مارس/ آذار 2023 نحو 1.58 في المئة، مقارنة بنسبة 1.93 في المئة في فبر اير/شباط، ارتفاعاً من مستوى 1.89 في المئة في يناير/ كانون الثاني. ووفق بيانات المسح الشهري لأسعار المواد الاستهلاكية الصادرة عن المركز الوطني للإحصاء والمعلومات، فقد ارتفع أسعار المجموعات الرئيسية السلعية في شهر مارس/ آذار 2023، وهي مجموعة المواد الغذائية

والمشروبات غير الكحولية 4.08 في المئة، ومجموعة الأثاث والتجهيزات والمعدات المنزلية والصيانة المنزلية الاعتيادية 3.81 في المئة، ومجموعة المطاعم والفنادق 3.75 في المئة، ومجموعة الثقافة والترفيه 2.28 في المئة، ومجموعة السلع والخدمات المتنوعة 1.73 في المئة، ومجموعة الصحة 2.31 في المئة، ومجموعة الملابس والأحذية 0.70 في المئة، ومجموعة النقل 0.32 في المئة، ومجموعة التعليم 0.05 في المئة، ومجموعة السكن والمياه والكهرباء والغاز وأنواع الوقود الأخرى 0.03 في المئة.

المصدر (صحيفة الخليج الأمار اتية، بتصرف)



Microsoft



Qatar Expects Five Million Tourists in 2023

Qatar Tourism Authority (QTA) Chairman Akbar Al Baker expects Qatar to welcome more than five million visitors in 2023, despite the slowdown in the sector following the FIFA World Cup. Qatar Airways Chief Executive Akbar Al Baker acknowledged the decline in hotel business after the World Cup ended on December 19. He stressed that all the countries that hosted the World Cup experienced a similar situation after the tournament, but hotels are still 65-70 percent full.

Al Baker explained that 1.16 million visitors were registered in the first quarter of 2023, expecting at least five million visitors during this year.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

توقّع رئيس جهاز قطر للسياحة أكبر الباكر، استقبال قطر أكثر من خمسة ملايين زائر عام 2023، رغم التباطؤ في القطاع عقب نهائيات كأس العالم لكرة القدم.

وأقر أكبر الباكر، وهو أيضاً الرئيس التنفيذي للخطوط الجوية القطرية، بتراجع نشاط الفنادق بعد انتهاء كأس العالم في 19 ديسمبر/ كانون الأول. مشددا على أن كل الدول التي استضافت كأس العالم شهدت وضعاً مماثلاً بعد البطولة، لكنّ الفنادق لا تزال مملوءة بنسبة 70-65 في المئة.

وأوضح الباكر أنه تم تسجيل وفود 1,16 مليون زائر في الربع الأول من عام 2023، متوقعا وفود خمسة ملايين زائر على الأقل، خلال هذا العام.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

